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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Nyolc kérdés a kórházi ágyak felszabadításával 
kapcsolatban" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az országos tisztifőorvos bejelentése szerint a kórházi ágykapacitások jelentős felszabadítására van 
szükség ahhoz, hogy az egészségügyi rendszer fogadni tudja a koronavírusos betegeket. Az 
intézkedés keretében április 19-ig a közfinanszírozott ágyak 50 százalékát, a következő ütemben 
pedig 60 százalékát kell kiüríteni a kórházakban a koronavírusos betegek ápolása céljából. A 
tájékoztatás szerint a betegek hazaküldéséről orvosszakmai döntés születik, de senkit nem 
küldhetnek haza a kórházból úgy, hogy egészségkárosodást szenvedjen.

1. Milyen számítások és előrejelzések alapján jött ki a 60 százalékos arány? Mikor hozza 
nyilvánosságra a kormány a fertőzések és megbetegedések alakulására vonatkozó előrejelzéseit és 
az ágyak felszabadításának szakmai döntés-előkészítő anyagait?

2. Felmérték-e előzetesen a ténylegesen felszabadítható ágyak számát, a kórházi ellátásra szoruló 
betegek számát? Konzultáltak-e az egészségügyi intézményekkel? Tájékozódtak-e arról, hogy 
adottak-e a 60 százalékos ágyfelszabadítás feltételei?

3. Ha nem történt ilyen felmérés, akkor mire alapozza Müller Cecília azt a kijelentést, hogy nem 
küldenek haza olyan betegeket, akiknél a kezelés megszakítása tartós egészségkárosodással, 
állapotromlással, vagy halállal jár?

4. Miért mentették fel az Országos Orvosi Rehabilitációs Intézet főigazgatóját, ha Müller Cecília 
szerint senkit nem küldhetnek haza a kórházak, akinek mindenképpen kórházi ellátásra és kezelésre 
van szüksége, és a főigazgató pontosan ezt tette?

5. Létezik-e szakmai protokoll arról, hogy mely betegeket lehet hazaküldeni? Ha igen, ez hol 



olvasható? Mit tegyenek a kórházak akkor, ha orvosszakmai okokból nem tudják felszabadítani az 
ágyak 60 százalékát?

6. Hány beteget küldenek haza országosan a kórházak? Hogyan történik meg az ő ellátásuk? 
Kapnak-e a családtagok szakmai, személyi, tárgyi vagy anyagi segítséget szeretteik ellátásához? 
Kapnak-e védőfelszereléseket? Az otthonápolás miatt dolgozni nem tudó munkavállalók milyen 
jövedelempótlásra számíthatnak?

7. Ki lesz a felelős a kórházkiürítések miatt elmaradt kezelések vagy az otthoni megfertőződések 
okozta halálozásokért és egészségkárosodásokért? Müller Cecília, Orbán Viktor vagy a 
kórházigazgatók?

8. Mennyi forrást biztosítanak a kórházaknak az ágyak felszabadítására, a személyzet 
védőfelszerelésekkel való ellátására, munkavédelmi intézkedésekre, tesztekre?

Budapest, 2020. április 16.

Tisztelettel :

Szél Bernadett
országgyűlési képviselő

1


